

# Z Á P I S N I C A č. 01/2025

zo schôdze Výkonného výboru SHS JAMES, 04. a 10. 02. 2025  
formou on-line cez aplikáciu Microsoft Teams.

Čas začiatku zasadania: 04. 02. 2025, 14:00 hod. Čas ukončenia zasadania: 04. 02. 2025, 20:00 hod.  
10. 02. 2025, 19:00 hod. 10. 02. 2025, 22:00 hod.

Predsedajúci: Anton Pacek

Zapisovateľ: Jozef Sklenár

Prítomní: Členovia VV: E. Balog, L. Gancarčík, J. Krištoffy, A. Pacek, J. Sklenár

Kontrolná komisia: J. Jeřábek, predseda KK

Ospravedlnení: Š. Dóczy, J. Hadvig

Hostia: M. Baran, V. Paulík, R. Šulhánec

Počet prítomných členov VV SHS JAMES: 4.2.2025 - 4 zo 7; 10.2.2025 - 5 zo 7

## Program:

1. Ondrej Húserka
2. Kontrola zápisov
3. Komunikácia s MCRaŠ SR, MŽP SR a s ďalšími inštitúciami športového i environmentálneho charakteru
4. Práca jednotlivých komisií, stav organizačných jednotiek
5. Návštevný poriadok TANAP, ďalšie národné parky, CHKO
6. Podujatia, ktoré sa uskutočnili v ostatnom čase, pripravované podujatia
7. Infraštruktúra
8. Príprava 101. ročníka THT JAMES
9. Tatranské chaty, chata v Jelenci
10. Príprava 36. VZ SHS JAMES
11. Granty, výzvy, projekt management
12. Rôzne
13. Od 16:00 stretnutie s VV KST (pokiaľ potvrdia účasť)

HLASOVANIE: ZA: 4 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0

SCHVÁLENÉ

*Podklady k rokovaniu VV SHS JAMES boli odoslané členom VV e-mailom a doplnené o aktuálne skutočnosti priamo počas rokovania.*

## 1.1. Ondrej Húserka

Tak rodina O. Húserku ako aj SHS JAMES cítia potrebu zorganizovať ešte jedno stretnutie s M. Holečkom s cieľom vyjasniť si ešte nejaké „nedopovedané“ veci ohľadne okolností nehody na Langtang Lirung. Dohodneme sa na termíne stretnutia s druhou stranou formou moderovanej diskusie, za vyváženého zastúpenia oboch strán.

## 1.2. Kontrola zápisov

**1.2.1. Oblastné organizácie cestovného ruchu** - J. Krištoffy aktívne komunikuje so zástupcami OOCR, ale závery nemáme zatiaľ žiadne, nakoľko sa úplne mení zákon, podmienky a možnosti získať financie touto cestou. Priebežne nás bude informovať. Zodpovedný: J. Krištoffy, termín: priebežne.

**1.2.2. Spoločný formát smerníc, aktualizácia smerníc** – niektoré staršie smernice nemáme aktualizované, bude potrebné v priebehu roka 2025 časť smerníc aktualizovať, resp. niektoré pripraviť nové (najmä

ekonomickú smernicu). Pokiaľ to bude možné, časť zo smerníc skúsiť pripraviť do VZ (najmä tie, ktoré sa bezprostredne dotýkajú, napr. smernica o voľbách). Zodpovedný: A. Pacek, termín: v priebehu r. 2025.

### 1.3. Komunikácia s MCRaŠ SR, MŽP SR a s ďalšími inštitúciami športového i environmentálneho charakteru

**1.3.1. Zasadanie VV SOŠV** – na zasadaní Rady pre rozvoj športu Výkonného výboru Slovenského olympijského a športového výboru sa rokovalo o možnostiach navýšenia financií pre športové zväzy, A. Pacek predložil nejaký návrh, ministerstvo má nejakú svoju predstavu... A. Pacek sa tiež stal členom Komisie pre rozvoj infraštruktúry SOŠV.

**1.3.2. MCRaŠ vypočítavalo výšku príspevku pre jednotlivé športy** – MCRaŠ spravilo chybu pri výpočte výšky našej dotácie, dôsledkom čoho v uznanom športe Športové lezenie je príspevok nižší, ako by správne mal byť. Po upozornení nášho predsedu, nájdení, uznání chyby a prerokovaní na ministerstve, sme dostali prísľub, že nám to nejako adekvátne budú kompenzovať.

Na ďalšom rokovaní s MCRaŠ boli hľadané aj iné možnosti získania príspevku zo zdrojov ministerstva.

**1.3.3. MŽP SR** – dostali sme pozvánku na Konferenciu „Podpora udržateľného cestovného ruchu a posilňovanie biodiverzity v chránených územiach“, ktorú organizuje v rámci švajčiarsko-slovenskej spolupráce MIRRI SR a MŽP SR, 13. 02. v Liptovskej Osade. Zúčastníme sa a zistíme možnosti zapojenia sa do projektu, máme niekoľko tém, ktoré v skalných oblastiach potrebujeme dlhodobo riešiť (udržateľné úpravy prístupových chodníkov, toalety, preisťovanie...).

**1.3.4. Slovenský paralympijský výbor (SPV)** – na stretnutí A. Paceka a predsedu Komisie paraclimbingu D. Joška s výkonným riaditeľom SPV M. Čambalom bolo dohodnuté, že v súvislosti s našou účasťou na najbližšej paralympiáde získame finančný príspevok z kapitol MCRaŠ SR na túto činnosť. Príspevok zatiaľ nebude vysoký, zatiaľ odhadom v sume rádovo niekoľko tisíc eur.

### 1.4. Práca jednotlivých komisií, stav organizačných jednotiek

**1.4.1. Organizačné jednotky** – po dlhšom čase sa začínajú objavovať granty, viazané na subjekty so sídlom v kraji; nastal čas na oživenie debaty o založení organizačných jednotiek. Prerokovať s M. Baranom a prebrať so zástupcami oblastných rád na Rozšírenom výkonnom výbore. Zodpovedný: A. Pacek, termín 11.2.2025

**1.4.2. Komisie** – Komisia alpinizmu navrhla zmeny vo svojom zložení; funkcie predsedu sa vzdal Martin Heuger, následne navrhli za nového predsedu M. Krasňanského a za nového člena komisie M. Vargu.

**HLASOVANIE: ZA: 4 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 SCHVÁLENÉ**

Komisia športového lezenia – enormný nárast pretekov, personálne poddimenzovaná, okolo organizácie pretekov je kvantum práce. Riešiť priebežne.

Komisia drytoolingu – prediskutovať pomer rozdelenia financií alpinizmus/športové lezenie/drytooling, dlhodobo sa to javí neadekvátne napr. vzhľadom k množstvu podujatí, zúčastnených ľudí na podujatiach, zapojenia mladých ľudí a pod. Riešiť priebežne.

Metodická komisia – VV sa bude musieť oboznámiť so stavom vecí v komisii. V. Paulík oboznámil VV so stavom vecí okolo horolezectva nižších obtiažností - informoval, že niektorí inštruktori majú stále problém so zasielaním všetkých potrebných podkladov (dokumentácie) z realizovaných horolezeckých kurzov. Keďže však tieto veci sú nevyhnutne potrebné pre uznanie predmetného kurzu vo vzťahu k získaniu možnosti pohybovať sa v terénoch nižších obtiažností, bude to samozrejme potrebné zasielať aj naďalej, pravidlá sú nastavené takto, vyplynulo to z dlhých diskusií ako všetkými stranami akceptované riešenie. M. Baran informoval o stave aplikácie na kontrolu platnosti členských preukazov (a identifikačných kariet na oprávnenie pohybu v „ľahkých“ terénoch). Ešte je potrebné čo najskôr spraviť testovanie – pravdepodobne bude potrebné zapojiť kluby. Zodpovední: M. Baran, A. Pacek, termín: ASAP.

Komisia ochrany prírody – čiastočne sa zlepšilo podávanie žiadostí o predĺženie výnimiek; žiadosti sa začali podávať s predstihom 10-12 mesiacov. Zatiaľ sa to javí ako dobrá stratégia, je to náročnejšie na ustráženie si termínov, uvidíme, čo prinesie čas. Tiež nastala koncom roka 2024 zmena zákona, uvidíme, čo prinesie prax.

## 5. Návštevný poriadok TANAP, ďalšie národné parky, CHKO

**1.5.1. Návštevný poriadok TANAP** – v momente uskutočnenia sa VV nemáme žiadne nové informácie, nevieme, či už návrhy na zmeny návštevného poriadku, ktoré máme vyrokované s TANAPom už išli alebo nešli na Okresný úrad. Ozývajú sa nám horolezecké federácie zo zahraničia ohľadne horolezectva v Tatrách, potrebujeme im dať informácie... Bude treba zavolať na TANAP a zistiť aktuálny stav. Zodpovedný: J. Sklenár, termín ASAP

**1.5.2. Nízke Tatry** – zistiť u Kaza v akom stave je druhá výnimka na Demänovskú dolinu. Zodpovedný: J. Sklenár, termín ASAP

**1.5.3. Malá Fatra** – dohodnúť v priebehu februára stretnutie s novým riaditeľom ohľadne skialpových areálov. Zodpovedný: A. Pacek, termín: do 28.2.2025

**1.5.4. Veľká Fatra** – dohodnuté je stretnutie so zástupcami NP VF, spojené s obhliadkou nových potenciálnych oblastí na lezenie. V priebehu februára tiež dohodnúť stretnutie ohľadne skalných aj skialpových areálov. Zodpovední: J. Krištoffy, A. Pacek, termín do konca februára.

## 1.6. Podujatia, ktoré sa uskutočnili v ostatnom čase/pripravované podujatia

**1.6.1. Pripravované podujatia** – volebné zasadanie IFSC na Cypre na jar, zasadanie IFSC EUROPE v Bruseli na jeseň, A. Pacek dostal poverenie od VV zastupovať SHS JAMES na týchto zasadaniach:

**HLASOVANIE: ZA: 4 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 SCHVÁLENÉ**

Zasadanie EUMA v Slovinsku 17.5.2025 – tu by sme mohli ísť viacerí ako vlani, zistíme záujem u všetkých členov VV a podľa toho pošleme potvrdenie. Zodpovedný: A. Pacek, termín 31.3.2025

## 1.7. Infraštruktúra

**1.7.1. Projekt Národného lezeckého centra v Banskej Bystrici** – rozdelený na 3 menšie etapovité projekty, navzájom nadväzujúce, medzičasom sa menil projekt gymnastickej haly včítane celkového umiestnenia haly, uskutočnilo sa stretnutie A. Paceka s kvestorom UMB, vysvetlili si súčasnú situáciu. Po ďalšom stretnutí, ktoré sa uskutoční na základe definitívneho architektonického riešenia súčasných projektov sa predseda SHS JAMES s kvestorom UMB opätovne stretne a vyjasnia sa následné spoločné kroky.

**1.7.2. Lezecké centrum v Martine** – J. Krištoffy predstavil architektonickú štúdiu pripravovaného viac-fázového projektu novostavby lezeckého centra krajského významu v Martine s názvom „Lezecké centrum HK NEOLIT“. V prvej fáze pôjde o výstavbu bouldrovky so zázemím, v ďalšej fáze možnosť jej rozšírenia a ďalšou možnosťou prístavby lezeckej steny. Nakoľko sa projekt bude uchádzať (žiadateľom je HK Neolit Martin) o finančný príspevok z Fondu na podporu športu v rámci práve prebiehajúcej výzvy, požiadal VV SHS JAMES o formálnu podporu tohto projektu formou uznesenia, ktoré VV naformuloval nasledovne: VV SHS JAMES schvaľuje a podporuje projektový Horolezeckého klubu NEOLIT, o. z. so sídlom Sklabinská 148/10, 036 01 Martin a to výstavbu „Lezeckého centra HK NEOLIT“ v Martine v areáli SIM Martin – Priekopa v zmysle predloženej dokumentácie

**HLASOVANIE: ZA: 4 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 1 SCHVÁLENÉ**

Bude potrebné ešte vypracovať zmluvu o budúcej zmluve, kde budú jasne formulované podmienky podpory tohto a podobných projektov.

Dá sa takisto predpokladať, že o podporu v blízkej budúcnosti požiadajú aj ďalší žiadatelia, bude potrebné, aby každý z nich predložil relevantnú dokumentáciu a všetci žiadatelia o podporu projektov tohto druhu budú posudzovaní rovnakým spôsobom. Zvolená forma spolupráce a text zmluvy o zmluve budúcej i následnej zmluvy bude odvislý od výšky požadovanej čiastky na FnPŠ, rozsahu podpory voči už existujúcim objektom a podľa ďalších individualizovaných kritérií.

**1.7.3. Priestory v Bratislave** – A. Pacek komunikuje s oddelením sekcie športu mesta BA, hľadáme vhodné priestory či už na výstavbu steny alebo bouldrovky, projekt prispôbime priestorom.

**1.7.4. Kuchajda – vonkajšia bouldrovka** – základné veci sú tam podokončované, treba spraviť už len „prevádzkovo-údržbový poriadok“ (plán údržby, revízií a pod.). Zodpovední: A. Pacek, Š. Dóczy, termín: skôr, tým lepšie.

## **1.8. Príprava 101. ročník THT JAMES**

**1.8.1. Rezervácia ubytovania na HHPP** – ľudia sa prihlasujú, termín bol do konca januára, ale nakoľko stále ostáva dosť voľných miest, treba dať znova avízo na stránku, že je možné sa ešte do 16.2. nahlasovať (A. Pacek, ASAP). Inak komunikácia s recepciou funguje, hneď ako uzavrieme ubytovanie, hotel bude ľuďom posilať zálohové platby. Treba do 28.2. uzavrieť počty/mená pozvaných hostí aj zo strany SHS JAMES. Zodpovedný: J. Sklenár, termín 28.2.2025.

**1.8.2. Sponzori, marketingová podpora** – mohlo by to ideálne fungovať v kontexte celého spolku, ako jeden z „produktov“, komunikovať by to mala jedna osoba, je potrebné zjednotiť podmienky pre sponzorov a trochu to systematizovať. A. Pacek oslovil manažérku, ktorá sa do toho pustila. V súvislosti s tým bude potrebné čím skôr pripraviť nejakú vizualizáciu THT, v ktorej bude ladená celá ďalšia propagácia, komunikácia, plagáty, pozvánky atď. L. Gancarčík navrhol možnosť vymyslieť aj logo THT. Oslovil V. Lineka, či je schopný do 28.2. vymyslieť a pripraviť nejakú vizualizáciu, ak sa toho nezhostí, oslovíme niekoho ďalšieho. Zodpovedný: L. Gancarčík, termín 16.2.2025

**1.8.3. Program** – zatiaľ ešte relatívne dosť času na ladenie, dôležité ustriehnuť si náklady, keďže vlnajší jubilejný ročník bol finančne náročnejší ako bol pôvodný plán. Týmto ročníkom sa zase môžeme vrátiť k skromnejším THT. L. Gancarčík navrhol spraviť program pre seniorov s návštevou cintorína vo štvrtok, E. Balog navrhol venovať nejakú časť programu pamiatke na O. Húserku, J. Sklenárovi napadlo pri písaní zápisu dať vyrobiť Ondrovi tabuľku a osadiť ju na Symbolickom cintoríne v rámci THT...

## **1.9. Tatranské chaty, chata v Jelenci**

**1.9.1. Tatranské chaty** – končia zmluvy s chatármi, budú sa podpisovať nové, bude potrebné si ich poriadne pozrieť, či netreba spraviť nejaké zmeny. Následne v marci zorganizovať stretnutie s KST, ideálne za účasti právnik a naformulovať prípadné znenie zmien. Zodpovedný: A. Pacek, termín 28.2.2025.

**1.9.2. Školenie na odber vzoriek vody** – L. Gancarčík nás informoval o novinkách okolo chát, pripravuje záverečné správy; pre personál Chaty pri Zelenom plese zorganizoval školenie na odber vzoriek vody, aby sme sa vyhli opakovaniu chýb, za ktoré sme minulý rok dostali pokutu od okresného úradu. Podobné školenie plánuje spraviť aj pre ostatné chaty. Zodpovedný: L. Gancarčík, termín - priebežne.

**1.9.3. Fond na „údržbu chát“** – L. Gancarčík na margo úloh z posledného zasadania VV navrhol, aby mu bola odmena za agendu okolo chát vyplácaná formou DoVP, VV to zbral na vedomie.

**1.9.4. EUMA Expert Group on Huts** – predseda expertnej skupiny pre chaty Hanspeter Mair už dávnejšie oslovil L. Gancarčíka o spoluprácu v skupine ako korešpondujúceho člena. Bolo by fajn, keby sme tam mali človeka, takže Laco má určite našu podporu.

## **1.10. Príprava 36. VZ SHS JAMES, 26. 04. 2025**

**1.10.1. Voľby člena Výkonného výboru** – Š. Dóczy sa vzdáva funkcie člena VV SHS JAMES, je potrebné v riadnom termíne oznámiť informáciu o konaní doplnujúcich volieb do VV, keďže v posledných voľbách kandidovalo presne 6 kandidátov a nebol tam žiadny náhradník. Zodpovedný: A. Pacek, termín – podľa Stanov SHS JAMES

**1.10.2. Voľby členov Kontrolnej komisie** – končí funkčné obdobie členov KK, ale keďže hl. kontrolór J. Jeřábek bol volený do KK dodatočne na základe požiadaviek zmeny zákona, podľa Stanov SHS JAMES tiež na 5-ročné funkčné obdobie, bude potrebné požiadať o stanovisko právnik, aby nedošlo k nedorozumeniam. Zodpovedný: A. Pacek, termín: ASAP

**1.10.3. Rozpočet 2025** – zatiaľ pripravíme dve pracovné verzie rozpočtu – garantovaný (minimalistický) a optimistický, kvôli tomu, že v tejto chvíli stále nevieme konečnú sumu dotácie z MCRaŠ SR (vid'. body 1.3.2. a 1.3.4.). Do konania VZ už ale pravdepodobne budeme múdrejší a podľa toho sa vyberie, ktorá verzia rozpočtu pôjde na rokovanie VZ. Prediskutovali sme jednotlivé položky, ladit' budeme do nasledujúceho zasadania VV.

## 1.11. Granty, výzvy, projekt management

Siete (žiadosti) sú rozhodené na veľa strán, M. Baran intenzívne sleduje, reflektuje a reaguje na aktuálne výzvy ministerstiev, nadácií, fondov, VUC... , témy sme sa separátne dotkli aj v rámci iných bodov (1.3.2., 1.3.3....)

## 1.12. Rôzne

**1.12.1. Služobné cesty členov VV a predsedu spolku** – A. Pacek (6.12. Utekáč (otvorenie steny), 9.12. Tatranská Javorina (Rada TANAP), 12.12. Tatranská Lomnica (Správa TANAP), 8.1. Šamorín (T. Bach), 16.1. Banská Bystrica (UMB) + Banská Štiavnica (150 rokov chodníka KST), 22.1. Liptovský Mikuláš (výstava))  
L. Gancarčík (16.1. Banská Štiavnica (150 rokov chodníka KST))

**HLASOVANIE:** ZA: 4 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 1 SCHVÁLENÉ

**1.12.2. Ročný plán zasadání Výkonného výboru** – A. Pacek rozposlal členom VV plán zasadání VV, cca každých 6 týždňov, s cieľom zvýšenia účasti členov VV na zasadaniach: 4.2, 20.3. (BA), 25.4. (ZA), 6.6., 25.7., 12.9., 24.10., 5.12. (Kostolec). Lokality budú určené priebežne. Pomedzi tieto navrhnuté termíny budú potrebné samozrejme aj ďalšie operatívne online pracovné stretnutia, ktoré však nevieme naplánovať a ich potrebu prinesie situácia.

**HLASOVANIE:** ZA: 4 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 SCHVÁLENÉ

**1.12.3. Zmena sídla spoločností** – na najbližšom zasadání VV bude treba spraviť aj zasadanie VZ spoločností a formálne schváliť zmenu ich sídla.

**1.12.4. Nové ceny za vedenie účtovníctva** – firma, ktorá robí účtovníctvo pre SHS JAMES poslala nový cenník, v diskusii sme sa zhodli, že po 2 rokoch, čo cenu nemenili nie je tento návrh neadekvátny, zvýšil sa im aj objem práce, s ich prácou sme spokojní, návrh sme prijali.

**HLASOVANIE:** ZA: 4 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 SCHVÁLENÉ

**1.12.5. Personálny audit** – na sekretariáte prebieha personálny audit, na základe konzultácií a predbežných výsledkov bude pravdepodobne potrebné robiť nejaké zmeny. Dávnejšie napr. vieme, že bez marketingového manažéra sa nám ďalšie financie získať nepodarí, rokujeme o možnostiach externého draftu, základná myšlienka je taká, že by si tento človek mal dokázať zarobiť jednak na seba + priniesť aj ďalšie financie pre spolok.

**1.12.6. Žiadosť o členstvo v SHS JAMES** – M. Hulej požiadal VV SHS JAMES o prijatie klubu SAFL – Slovenská asociácia freeridových lyžiarov z L. Mikuláša, za člena SHS JAMES.

**HLASOVANIE:** ZA: 5 PROTI: 0 ZDRŽAL SA: 0 SCHVÁLENÉ

Potrebné zariadiť všetky formálne záležitosti pre vstup. Zodpovedný: A. Pacek + sekretariát, termín 28.2.2025

**Nasledujúca schôdza VV sa uskutoční 20. 03. 2025 v Bratislave.**



Zapísal J. Sklenár, člen VV SHS JAMES  
Dňa 25. 02. 2025



Overil A. Pacek, predseda SHS JAMES